



Letter to Parents No. 18 – 2023/24

Dear Parents/ Guardians,

**2023/24 April Notice (2)**

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents please read the following circular in detail:

- a. S1 to S3 Streaming (2024/25 School Year) (S1 to S3 Only)
- b. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2024/25 School Year

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 7.5.2024 (Tuesday).



Yours faithfully,

IU Kok-Kin  
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

30.4.2024

**a. S1 to S3 Streaming (2024/25 School Year) (S1 to S3 Only)**

In the 2024/25 school year, our school will set up four classes for Form 1, Form 2 and Form 3. In each form, the medium of instruction for two classes will be English, while that for the other two classes will be Cantonese. The following is the class streaming mechanism for students who will be promoted to Form 2 and 3, and repeating Form 1 this year:

1. Students who will be promoted to Form 2 and 3 will be streamed again according to their annual scores, with English marks doubled. The top 72 students with the highest results will be arranged to study in classes that adopt English as the Medium of Instruction.
2. Form 1 repeaters' annual scores in English, Chinese, and Mathematics will be compared with the results of newly admitted Form 1 students in the Pre-S1 Attainment Test for streaming.

Should you have any queries, please contact Assistant Principal Ms. CHEN Tsui-wah, Aileen at 2476 2357.

**b. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2024/25 School Year**

The Education Bureau will implement the electronic submission (e-Submission) of application for student grant (\$2,500) in primary and secondary schools and kindergartens in the 2024/25 school year, gradually replacing paper applications. To submit online applications in September of next school year, parents must have a user account of “iAM Smart+” with a digital signing function.

Parents may register for “iAM Smart+” **at any time** in person at the district “iAM Smart” self-registration kiosks or registration service counters, which have around 170 locations.

To help parents get well prepared, parents can book a session to register for “iAM Smart+” in person at any designated school in various districts **from May to June** this year via the link below.

Booking Link:

[https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=UkO\\_owDnIkuc3buKUMjk0LGq0Hk3vENFirzCIDf2zelUMEdFSFRFNIE0SetLOUNDWDZKVUNYRzUxNi4u](https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=UkO_owDnIkuc3buKUMjk0LGq0Hk3vENFirzCIDf2zelUMEdFSFRFNIE0SetLOUNDWDZKVUNYRzUxNi4u)



The designated school in Yuen Long District is Lions Clubs International Ho Tak Sum Primary School. On 9.5.2024 (Thursday), staff will help parents register for “iAM Smart+”.

To streamline the process of on-site “iAM Smart+” registration for parents, parents have to enable biometric authentication functions such as Touch ID, Face ID or Fingerprint authentication and install the “iAM Smart” App on their personal mobile phone before the school activity. Parents are also required to prepare the following for on-site registration:

1. Hong Kong Identity Card;
2. Personal mobile phone (equipped with biometric authentication (e.g. Touch ID or Face ID), and downloaded as well as installed “iAM Smart” App); and
3. Provide an email address that can receive emails.

For detailed locations and opening hours of “iAM Smart” self-registration kiosks or registration service counters, please visit the thematic website.

[https://www.iamsmart.gov.hk/en/reg\\_location.html](https://www.iamsmart.gov.hk/en/reg_location.html)



For “iAM Smart” registration methods and required items for smooth registration, please visit

<https://www.iamsmart.gov.hk/en/reg.html>



Should you have any queries, please contact Mr. HO Ki-tak at 2476 2357.



Letter to Parents No.18 – 2023/24

Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of \_\_\_\_\_ ( Class: \_\_\_\_\_ )( Class No.: \_\_\_\_\_ ), acknowledge the receipt of the following circular:

- a. S1 to S3 Streaming (2024/25 School Year) (S1 to S3 Only)
- b. The Electronic Submission (e-Submission) of Application for Student Grant (\$2,500) in the 2024/25 School Year

Signature of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

Name of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_.5.2024

\* Please put a ✓ in the appropriate



家長通函第18號- 2023/24

敬啟者：

**2023/24學年四月份學校安排須知 (二)**

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 2024/25 學年中一至中三編班事宜 (中一至中三適用)
- 二、 2024/25 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

請家長於 2024 年 5 月 7 日 (星期二) 或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長  
余國健謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2024 年 4 月 30 日

## 一、2024/25 學年中一至中三編班事宜（中一至中三適用）

本校 2024/25 學年之中一至中三級每級將設四班，兩班以英語為主要授課語言，兩班以母語授課。以下為本年中一升中二、中二升中三及中一留級生的編班機制：

1. 中一升中二、中二升中三之學生將按其全年總成績重新編班，英文科分數以 2 倍計算。成績最高的首 72 名同學將被編入以英語為主要授課語言的班別。
2. 中一留級生將按其全年英文科、中文科及數學科的成績，與中一新生於入學前學科測驗的成績比較而被編入英語班或母語班。

如有查詢，請致電 2476 2357 與陳翠華副校長聯絡。

## 二、2024/25 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

教育局將於 2024/25 學年在中小學、幼稚園推行學生津貼(\$2,500)電子申請，逐步取代紙本申請。家長必須持有具數碼簽署功能的「智方便+」帳戶，方可於新學年 9 月遞交電子申請。

家長可隨時自行到設於各區的「智方便」自助登記站或登記服務櫃位(大約 170 個登記點包括各區郵政局)辦理「智方便+」戶口登記手續。

除此以外，家長可於本年 5 月至 6 月期間，透過以下連結，預約到任何一區的指定學校，即場登記「智方便+」帳戶：

預約連結：

[https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=UkO\\_owDnIkuc3buKUMjk0LGq0Hk3vENFirzCIDf2zelUMEdFSFRFNIE0SetLOUNDWDZKVUNYRzUxNi4u](https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=UkO_owDnIkuc3buKUMjk0LGq0Hk3vENFirzCIDf2zelUMEdFSFRFNIE0SetLOUNDWDZKVUNYRzUxNi4u)



元朗區的指定學校為獅子會何德心小學，於 5 月 9 日（星期四）由工作人員幫忙登記「智方便+」帳戶。

為讓家長順利登記「智方便+」，家長須於學校活動前，在其個人流動電話啟用生物認證功能，如指紋或臉容辨識等，及安裝「智方便」流動應用程式。此外，家長於現場登記時，須同時備妥以下各項：

1. 香港身份證；
2. 個人流動電話（啟用生物認證功能（如指紋或臉容辨識等）及下載並安裝「智方便」流動應用程式）；及
3. 提供一個可接收電子郵件的電郵地址。

有關自助登記站或登記服務櫃位的詳細地點及開放時間，請瀏覽專題網頁

[https://www.iamsmart.gov.hk/tc/reg\\_location.html](https://www.iamsmart.gov.hk/tc/reg_location.html)



如欲了解「智方便+」戶口登記方法及所需準備，請瀏覽

<https://www.iamsmart.gov.hk/tc/reg.html>



如有查詢，請致電 2476 2357 與何祈得老師查詢。



家長通函第18號- 2023/24

家長綜合回條

敬覆者：

甲部、本人為\_\_\_\_\_（\_\_\_\_\_班）（\_\_\_\_\_號）之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 2024/25 學年中一至中三編班事宜（中一至中三適用）
- 二、 2024/25 學年學生津貼(\$2,500)電子申請

此覆

元朗公立中學校長

家長／監護人簽署：\_\_\_\_\_

家長／監護人姓名：\_\_\_\_\_

家長／監護人聯絡電話：\_\_\_\_\_

2024 年 5 月            日